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פרשת שופטים

והיה ביום ההוא יתקע בשופר גדול (ישעיהו כז ,כג)

ויש להבין מה הוא "שופר גדול", וכי בשופר גדול ישמעו יותר, ועל מה אנו מתפללים שיתקע בשופר גדול?

והנה, השופר זכה להיות בישראל כלי שהשתמשו בו ברגעים הגדולים ביותר שהיו לעם ישראל – בקבלת
שופר "והעברתם   – ביובל  וכן  השופר",  קול  ואת  הלפידים  ואת  הקולות  את  רואים  העם  "וכל   – התורה 

תרועה בכל ארצכם וקראתם דרור בארץ לכל יושביה".

קול השופר של קבלת התורה הוא קול התורה, וקול השופר של היובל הוא קול החירות, אך אלו שלבבם
נתכוונה שאליו  החירות  מושג  את  ומעוותים  החירות  לצורך  רק  בשופר  להשתמש  רוצים  ה'  מעם  פונה 
התורה, ולכן מבקשים אנו "תקע בשופר גדול לחירותינו" – שהתקיעה של השופר תהיה בשופר גדול –
והנדחים בארץ מצרים יבואו כל האובדים בארץ אשור  זו  ידי תקיעה  ועל  אותו שופר של קבלת התורה, 
הגדול ההוא של ידי התקיעה בשופר  ועל  קול התורה,  רוצים לשמוע את  אובדי הדרך שאינם  כל  שהם 

קבלת התורה, יבואו כולם וישתחוו לה' בהר
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